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Spørgsmål: 

- Er der lavet en analyse af matriklens hældning i forhold til afledning af regnvand til 
nabomatriklerne mod syd og øst? 

- Er der lavet undersøgelser af, hvilken betydning for vandafledningen det vil få for 
naboerne, hvis I fælder bevoksning og jævner bakken i skellet i den sydlige del af 
projektet? 

- Er der taget højde for klimatilpasningen, f.eks. afvandingsproblematikken og 
kloakkapacitet i forhold til den høje bebyggelsesprocent på matriklen (95%)? 

- Det er en stor stigning i bebyggelsesprocent (fra 60% til 95%). Hvor mange andre 
byggeprojekter i Ballerup kommune har en lige så høj bebyggelsesprocent?   

- Er der lavet en analyse i forhold til støj og trafik i forhold til dagtilbuddet Børnehuset 
Stjernehuset? 

- Hvordan vil I sikre, at bilerne fra Ellebos beboere ikke begynder at parkere i 
villakvarteret, når der kun indregnes en parkeringsplads pr. 125 kvadratmeter? 

- Hvilke tiltag har I planlagt for at forhindre indkig fra altaner og tagterrasser i haverne 
rundt om matriklen til husene på Roasvej/Grønnemarken? 

- Hvornår regner kommunen med at foretager partshøring om indkig (en konkret og 
væsentlig gene) fra nybyggeriet Ellebo til l husene på Roasvej/Grønnemarken, samt 
beboerne i de eksisterende blokke i Ellebo og Baldersbo. 

- Er der lavet beregninger på, hvor meget dagslys de nærmeste naboer kommer til at 
miste som en konsekvens af de påtænkte bygninger tæt på skellet? 

- Er der beregninger på, hvor mange lys- og lydgener de kommende vendeplader 
kommer til at skabe? Og hvad gør I for at forebygge generne? 

- Vi er usikre på, om der kommer en egentlig udkørsel til Grønnemarken fra Ellebo? Kan 
I garantere, at der ikke åbnes mellem matriklen og Grønnemarken (på jeres eget 
kortmateriale kan man se en bil køre fra en vendeplads ind på Grønnemarken). 

Ønsker: 

- Forsikring om, at ændringer på Ellebo-matriklen ikke kommer til,  at medføre ekstra 
vandudledning til nabomatriklerne.    

- Vi ønsker at beholde flest muligt af de gamle træer i skellet op mod matriklerne ud 
mod Roasvej/Grønnemarken 3  i forhold til klimasikring (træerne vil holde på vandet) 
og for at skærme mod indblik i haverne. 

- Mulighed for at fjerne den række huse nærmest mod skellet ved Roasvej. 



- Alternativt vil vi gerne have, at husene i første række bliver max 2 plan høje mod 
både Roasvej og parcelhusene på Grønnemarken – især Grønnemarken 3. Det 3. plan 
kan flyttes til den indre del af Ellebo. 

- Der bliver vel sat krav om, hvornår der må arbejdes på området? Der har været en 
del gener i området under ombygningen af den renoverede blok – differentieret ml 
sommer/vinter, weekendarbejde. Med erfaring fra første renovering af Ellebo, ønsker vi 
et bedre samarbejde omkring arbejdstiderne, så vi også kan bruge vores haver og åbne 
vinduerne. 

Denne tegning er taget ud fra placeringen af Grønnemarken 3, som er det hus der er 
tættest på skel af alle matriklerne mod syd og viser hvilken højdeforskel det giver alt 
efter om det er 1,2,3 plans byggeri det bliver.  

Tegningen her illustrerer også, hvordan indkig og lysforholdene bliver påvirket, hvis der 
som forslaget til ny lokalplan bliver opført et hus i 1,2 eller 3 plan højde 10 meter fra 
skel: 

 stort set alt lys forsvinder på den side af huset der er over mod nyt byggeri – her er 
det især Grønnemarken 3 der bliver berørt, da det ligger tættest på skel, men øvrige 
matrikler vil også blive berørt 

 der vil være indkig til haverne på modsatte side af etageejendommene – altså mod 
syd og mod øst hvis der kommer vinduer mod syd/Roasvej og Grønnemarken 3 eller øst 
øvrige Grønnemarken.   

 Og byggeriet bliver en kæmpe kontrast til yderområdet og derfor beskæmmende for 
hele området omkring Roasvej og Grønnemarken og man må derfor påregne en 
væsentligt værdiforringelse af samtlige ejendomme der ligger lige syd for Ellebo 
grunden.
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Til Ballerup Kommune 

Miljøstyrelsen har i forbindelse med høring af forslag til kommuneplantillæg nr. 15 for Ballerup 
Kommune følgende bemærkninger, for så vidt angår bilag IV-arter.

Miljøstyrelsen kan konstatere, at det ikke fremgår, at der er foretaget en vurdering af, om planen 
kan beskadige eller ødelægge yngle- eller rasteområder for bilag IV-arter. Det følger imidlertid af 
det nationale hensyn 2.1.5 i Oversigt over nationale interesser i kommuneplanlægningen, at 
planforslag ikke kan vedtages, hvis gennemførelse af planen vil indebære en beskadigelse eller 
ødelæggelse af bilag IV-arters yngle- eller rasteområder. Der skal således foretages en vurdering 
heraf, og vurderingen skal fremgå af redegørelsen til planforslaget. 

Det bemærkes, at ovenstående ikke er en indsigelse mod kommuneplantillægget, men blot en 
orientering om reglerne vedr. bilag IV-arter. Hvis der er spørgsmål til bilag IV-arter, kan 
undertegnede kontaktes.

Venlig hilsen

Line Moody Nielsen
Studentermedhjælper | Arter & Naturbeskyttelse
+45 21 43 04 53 | linni@mst.dk

Miljø- og Fødevareministeriet
Miljøstyrelsen | Tolderlundsvej 5 | 5000 Odense C | Tlf. +45 72 54 40 00 | mst@mst.dk | www.mst.dk

mailto:linni@mst.dk
mailto:mst@mst.dk
http://www.mst.dk/
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Til:
Ballerup Kommune
Hold-an Vej 7
2750 Ballerup



Ølstykke den 5. januar 2020

Høringssvar vedr. lokalplan nr.188 for ny bebyggelse i 
Ellebo.
På vegne af Dagny og Svend Jensen Roasvej 36 C, Ballerup ejer af Matr.nr 1 
mv skal jeg hermed komme med høringssvar vedr. lokalplan 188, ny 
bebyggelse i Ellebo.

Nærhed og indblik i have på matr.nr 1mv
Ud for matr.nr. 1mv forslås etablering en boligblok i to etager i en afstand på 
10 meter fra skel. Der foreslås samtidig en tagterrasse mod syd mod 
ejendommen. Hvis denne boligblok etableres, som foreslået, vil der fra 1 sal og 
tagterrassen blive indblik i Dagny og Svend Jensens have. Det vil genere 
privatlivets fred og indblikket vil overskride den naboretslige tålegrænse. Haven 
vil ikke længere fremstå ugenert som for nuværende.
Med den korte afstand fra den ny boligblok med den foreslåede højde vil 
øjenkontakt ikke kunne undgås med personer der færdes i haven hos Dagny og 
Svend Jensen.
Forholdet omkring nærhed og indblik gælder også de andre blokke der vender 
ud mod husene på Roarsvej og Grønnemarken. Det samme gælder nærheden 
for de to foreslåede vendepladser kun nogle få meter fra husene på Roasvej.

Skæbne for beplantning til naboerne på Roarsvej.

Dags dato forefindes et højt beplantningsbælte med store træer ud mod husene 
på Roasvej. Bæltet med beplantningen har vi opmålt til at være ca. 15 meter 
bredt. Med den foreslåede byggelinje på 10 meter og de foreslåede 
vendepladser vil en stor del af beplantningen blive fjernet. Hvis beplantningen 
bibeholdes i den nuværende højde, vil træerne skygge for både selve 
boligblokkene og tagterrasserne mod syd. Vi forudsiger at skæbnen for træer i 
beplantningsbæltet bliver at de fjernes og derfor ikke længere kommer til at 
skærme husene på Roasvej for indblik fra boligblokkene.

Hvis punkt 8.5 i lokalplanen (Der skal fastholdes beplantningsbælte i en dybde 
af minimum 8 meter mod syd, ind mod villakvarteret på Roasvej) skal kunne 
håndhæves i fremtiden vil det kræve at boligblokkene ud mod Roarsvej skal 
trækkes ca. 10 meter tilbage med en byggelinje på 20 meter fra skel til husene 
på Roarsvej. Det samme gælder vendepladserne.

Forslag til ændringer i lokalplanen.
Det foreslås, at etageboligerne ud mod Roasvej trækkes 10 tilbage mod nord og 
at der kun bygges i stueplan længst mod syd og samlet kun i to etager i 
blokkene. Eventuelt kunne der etableres en blok mere i samme afstand på 20 
meter som her foreslået. Vi foreslår samtidig at en del af det grønne område 
placeres mellem de nye blokke og skellet til villakvarteret ved Roasvej og 
Grønnebakken. Alternativt forslår vi at byggeprocenten 95 reduceres med de 
foreslåede reduceret kvadratmeter i boligblokkene mod syd. Vi foreslår også at 
tagterrasser mod syd droppes hvis byggelinje på 10 m fastholdes.
For at byggeprocenten kan opretholdes, i forbindelse med vores forslag her, 
kunne der sættes en etage mere for boligblokkene ud mod Baltorpvej.



Generelle bemærkninger
Vi mener at den oprindelige byggeprocent for området bør fastholdes, vi forstår 
ikke at bygge procenten skal hæves til de 95 %. Der er ikke plads i området til 
de nødvendige parkeringspladser til beboerne, vi frygter at man vil anvende 
Roasvej og Grønnemarken til parkering til bebyggelsen. Samtidig er der ikke 
reserveret plads til en legeplads til børnene i bebyggelsen. Vi ser gerne at der 
etableres legeplads mod syd ud til Roasvej i forbindelse med at boligblokkene 
flyttes mod nord.
Der er ikke planlagt meget grønt- og frirum i bebyggelsen.

Økonomi i forbindelse med byggeprojektet og kommunale garantier.
På mødet på rådhuset vedr. lokalplanen stillede undertegnede et spørgsmål 
vedr. de økonomiske forhold i forhold til gennemførsel af lokalplanen. Det blev 
der ikke svaret på. Er det fordi der er økonomiske problemer i forbindelse med 
den almenyttige boligforening Ellebo? Og er det årsagen til at der foreslås 
udstykninger til privatboliger og andelsboliger? Er de økonomiske problemer 
årsagen til den foreslåede høje byggeprocent?

På mødet spurgte undertegnede også til fordelingen mellem ejer-, lejer- og 
andelsboliger i Lokalplanens området. Dette kunne der ikke svares på. Dagny 
og Svend Jensen vil meget gerne orienteres om hvilket ejerskab der bliver til 
boligblokkene med syd til Roasvej. Vi mener at lokalplanen bør indeholde 
fordelingen hvilke ejerformer de enkelte boligblokke tiltænkes.

Klagevejledning.
Der er ikke, i forbindelse med den foreslåede lokalplan omtalt, hvordan den 
besluttede lokalplan kan påklages efter beslutningen i Byrådet. 

Således foranlediget

Med venlig hilsen

Claus S. Madsen
Ejendomsretten.dk
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Høringsbrev vedr. lokalplansforslag nr. 188 for Baltorpvej 

Jeg bor på Baltorpvej 65 st. tv. og er bekymret over forringelsen af lysforhold og 
indbliksgener. 

I bygningsreglementet vejledning om lysforhold og udsyn står der: 

Kravet om dagslys skal ses i sammenhæng med almene sundhedsmæssige aspekter af 
dagslyset. Dagslysadgang og udsyn har indflydelse på individets døgnrytme og psykiske 
tilstand. Mængden af dagslys har endvidere indflydelse på energiforbruget til elektrisk 
belysning. 

http://bygningsreglementet.dk/Tekniske-
bestemmelser/18/Vejledninger/Generel_vejledning/Forord#a0dd9281-d7cc-40d8-8877-
51850cf7641d

1. Jeg bor i stueetagen, og tæt på (syd for) er L9 placeret som skal være en 2-
3 etages bygning, som dramatisk vil forringe nuværende og tidligere lyshold! 
Dette gælder både til haven og lejligheden. Lejligheden vil blive meget mørk. 
Hvad vil i gøre for at der kommer nok lys?

2. Derudover er jeg meget bekymret over de indbliksgener det måtte give fra 
lejlighederne i L9. Vil de kunne kigge direkte ind hos mig? Hvordan sikre i jer 
mod indbliksgener?

Af umildbare muligheder, for at afhjælpe dette, tænkte jeg på:

3. Dreje L9 90 grader, så der kommer mere luft mellem bygningerne. 
4. Flytte bebyggelsen syd for længere mod syd (der er meget af plads). 
5. Eller i det mindste flytte 3. etage delen længere mod syd, så der kan komme 

mere lys sydfra. 
6. Sikre at der ingen vinduer kommer i L9’s facade mod blok 3. 
7. Ikke opføre bygningen L9, og i stedet bruge hele området syd for blok 3, 

som et grønt lyst areal mod syd til gavn for alle. 

Jeg tager meget gerne en dialog med arkitekten omkring dette, så vi kan få en løsning 
alle er glade for. 

Gro Andreasen
Baltorpvej 65 st tv
tlf. 3042 1936 / groas36@gmail.com

http://bygningsreglementet.dk/Tekniske-bestemmelser/18/Vejledninger/Generel_vejledning/Forord#a0dd9281-d7cc-40d8-8877-51850cf7641d
http://bygningsreglementet.dk/Tekniske-bestemmelser/18/Vejledninger/Generel_vejledning/Forord#a0dd9281-d7cc-40d8-8877-51850cf7641d
http://bygningsreglementet.dk/Tekniske-bestemmelser/18/Vejledninger/Generel_vejledning/Forord#a0dd9281-d7cc-40d8-8877-51850cf7641d
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Beboere i Ellebo

Høringssvar vedr. ny bebyggelse i ELLEBO - Lokalplan 
188

Undertegnede, som bor og har boet i ELLEBO siden dets opførelse i 1963-64, er 
blevet bekendt med det nye oplæg til nyopførelse af forskellige blokke på det 
efterhånden tomme område som følge af, at blok 1 og 2 bliver revet ned.

Jeg kan tilslutte mig nybyggeriet i midten af ejendommen, i.e. A, B, C, D, E, F, AB-
1-8, samt L1-7, Kortbilag 3.

Men L8, L9, LIO, LI 1, L12, 113 BØR AFBOSLUT IKKE OPFØRES! Kortbilag 3.

Hvorfor i himlens navn skal nærmest alle resterende grønne pletter plastres til 
med cement, beton og høje bygninger, der gemmer sig som BAGHUSE til de 
oprindelige bygninger.

Vedr. Ll0-11-12 og 13 vil det være lejligheder uden lys, da jeg erfaringsmæssigt 
ved, at solen, der drejer fra Blok 3 mod højre (syd/nord-nordvest) til Blok 4, 
aldrig når ned til lejlighederne fra stuen og op til 2. sal, der herved henligger i 
skygge/mørke selv om sommeren på grund af Baldersbo's naboblok samt deres 
vaskeri og garageanlæg. Hvis der så yderligere bliver opført bygninger til 3. sals 
højde klods op af Blok 4 på altansiden, bliver det endnu værre ikke kun for 
beboerne i Blok 4 men også for de eventuelle nye beboere i hhv. Ll0-11-12 og 
13. Alle bygninger her vil blive til BAGHUSE. Jeg troede ikke, man opførte 
BAGHUSE i det moderne Danmark. De lovede og påtænkte haver ud for Blok 4 
bliver fuldkommen uinteressante at holde eller benytte, når de hen-ligger i 
mørke/skygge for ikke at tale om de indtegnede parkeringspladser ud for halv-
delen af blokken. Det kan da ikke være meningen, at man fra sin have skal sidde i 
bilos og drikke kaffe. De bagvedliggende høje træer, som ejes af Baldersbo, 
bliver ikke fjernet!

Der påtænkes endvidere opførelse af L8 og L9 meget tæt på Blok 3, hvilket vil 
give 2 yderligere BAGHUSE både klods op af Blok 3 og klods op til villahaverne på 
Roasvej. Blok 3 har faet fine vinterhaver i alle lejligheder og haver til 
stuelejlighederne. De vil ligge i total skygge ved opførelse af de påtænkte 
bygninger, hhv. L8 og L9. Der vil fra vinterhaverne i lejlighederne og haverne kun 
være udsigt til en høj mur. Det kan man da ikke byde mennesker!

LAD da for søren de grønne områder bag hhv. Blok 4 og Blok 3 være grønne og 
KUN grønne. Der kan jo her anlægges små oaser med bord og bænke, hvor man 
kan sidde og hygge sig med andre beboere eller forældre, der holder øje med deres børn ved diverse 
legeredskaber, der også kunne være anbragt/opført her. Det ser ikke ud til, at der over- hovedet er anlagt 
nogen legepladser for børn i midten af byggeriet, og man må formode, at der flytter en del børnefamilier ind 
i de 5-værelses lejligheder, der anlægges i Blok 4. Dvs. SLET de parkeringspladser ud for havesiden af 
Blok 4 og lad det grønne være Anlæg i stedet små oaser for børn og voksne.

Den plads, der er indtegnet vedr. Beboerhuset, ved indgangen til ejendommen kan bruges som 
Parkeringsplads for de større biler og varevogne, som en del beboere har 
tilladelse til at køre i til deres hjemadresse. De fylder som regel noget mere end en almindelig 
parkeringsplads. At anbringe et Beboerhus her vil være en meget dårlig ide, idet det meget nemt vil være 
formål for hærværk af personer, der tilfældigvis passerer forbi på vejen sent i nattetimerne, foruden det vil 
indbyde til uindbudte gæster under afholdelse af fester eller arrangementer.



Der hvor Ll0 og Ll 1 p.t. er tegnet ind, bør Beboerhuset/Fælleshuset opføres. Det vil hermed 
være gemt lidt af vejen, så det ikke indbyder til hærværk og ikke vil kunne genere nogen beboere i de 
tilstødende bygninger.

Der kunne også her blive plads til ejendommens garageanlæg/maskinpark til traktor og andre 
af ejendomsfunktionærernes redskaber såvel som ejendommens Materiale- gård til containere, 
affaldssortering m.v. Disse anlæg ses ikke at være aftegnet på Kortbilag 3. Ydermere synes der at 
mangle aftegning til ejendomsfunktionærernes kontor?

Jeg/vi (underskrivere) håber virkelig, at blot fordi man kan udbygge ejendommens areal med 95% - så 
SKAL man det ikke. Det er mennesker, der skal bo her langt ind i frem- tiden, så lad dog det grønne 
forblive, hvor det er og udvis lidt respekt for de mennesker, der bor her i forvejen og for dem, der 
kommer til.

Det er KAB's mission/forretning af fa så mange lejligheder/ejendomme at administrere, så det er klart, de 
lægger mange spændende projekter på bordet. MEN det må være Kommunens ansvar en gang imellem 
at slå bremsen i og tænke på sine borgere og ikke blot hoppe på en umenneskelig fremdriftsvogn blot 
for fremdriftens skyld. Det lader nemlig beklageligvis ikke til, at Ballerup Ejendomsselskab selv formår at 
bremse op.

Med venlig hilsen



HØRINGSSVAR SAMLET – fuld ordlyd og anonymiseret fsv. angår private/borgere - 
til Lokalplan 188 Ellebo med tilhørende Kommuneplantillæg nr. 15 jan. 2020
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Beboer, Baltorpvej 37A


